
一、基本資料：                                  

                        填表日期： 2020 / 08 / 11  

中 文 姓 名 柯莉珊 英文姓名 
Ke Li-Shan 

(Last Name)  (First  Name)  (Middle Name) 

  性     別 □男  女   

聯絡地址 112 台北市北投區明德路 365 號 

聯絡電話 (公) 02- 2822 7101 分機：3124       (宅 /手機) 

傳真號碼  E-mail lishan@ntunhs.edu.tw 

 

二、主要學歷  

學校名稱 國別 主修學門系所 學位 起訖年月(西元年/月) 

國立台灣大學 台灣 護理學博士班 博士 自 2011 / 09 至 2018 / 07  

國立台灣大學 台灣 護理學研究所 碩士 自 2002 / 09 至 2005 / 12  

國立台北護理學院 台灣 護理系 學士 自 1996 / 09 至 2000 / 06  

  

三、現職及與專長相關之經歷  

服務機構 服務部門／系所 職稱 起訖年月(西元年/月) 

國立臺北護理健康大學 護理系 助理教授 自 2020 / 08 至 目前 

臺北榮民總醫院 神經內科/胸腔內科 副護理長 自 2019 / 08 至 2020 / 07  

臺北榮民總醫院 高齡病房 個案管理師 自 2010 / 10 至 2019 / 08  

臺北榮民總醫院 神經重症加護病房 護士/護理師 自 2006/ 04 至 2010 / 09  

臺北榮民總醫院 一般外科病房 護士 自 2000 / 12 至 2006 / 03  

 
 
四、專長  

1. 預立醫療照護計畫 2. 內外科護理 3. 神經加護護理 4. 護理研究 

5. 老人護理 6. 出院準備服務 7. 系統性文獻查證 8. 質性統合分析 

 

  

 

 



五、著作目錄： 

（A）期刊論文 

【原始論著】 

1. Ke, L. S.*, Hu, W. Y., Chen, M. J., Cheng, H. C., & Lin, L. H. (2020). Advance care planning to 

improve end-of-life decision-making consistency between older people and their surrogates in 

Taiwan. Journal of Palliative Medicine, 23(3), 325-336. doi: 10.1089/jpm.2019.0277. (SCI) 

2. Ke, L. S.*, Huang, X., Hu, W. Y., O'Connor, M., & Lee, S. (2017). Experiences and perspectives of 

older people regarding advance care planning: A meta-synthesis of qualitative studies. Palliative 

Medicine, 31(5), 394-405. doi: 10.1177/0269216316663507 (SCI) 

3. Huang, X.*, O'Connor, M., Ke, L. S., & Lee, S. (2016). Ethical and methodological issues in 

qualitative health research involving children: A systematic review. Nursing Ethics, 23(3), 339-356. 

doi: 10.1177/0969733014564102. (SCI) 

4. Ke, L. S., Lou, W. C., & Hu, W. Y.* (2015). Factors influencing ICU nurses' behavioral intentions 

regarding providing artificial nutrition and hydration. Journal of Hospice and Palliative Nursing, 

17(5), 397-403. doi: 10.1097/NJH.0000000000000177 (SCI) 

5. Ke, L. S.*, Huang, X., O'Connor, M., & Lee, S. (2015). Nurses' views regarding implementing 

advance care planning for older people: A systematic review and synthesis of qualitative studies. 

Journal of Clinical Nursing, 24(15-16), 2057-73. doi: 10.1111/jocn.12853 (SCI) 

6. 柯莉珊、胡文郁*(2014)．老人與代理人對於末期醫療決策之一致性：系統性文獻回顧．安寧

療護雜誌，19(1)，18-32。 

7. 郭素真、沈華詩、石琮瑛、柯莉珊、洪雯玲、周幸生(2013)．比較嚼口香糖與早期飲水對婦

科良性腫瘤術後病人之排氣成效．榮總護理，32(2)，181-190。 

8. 柯莉珊*、王筱珮(2012)．住院老人接受預立醫療照護計畫介入之成效-系統性文獻分析．安

寧療護雜誌，17(1)，48-61。 

9. Ke, L.S., Chen, P. J., Hu, W. Y.*, & Chiu, T. Y. (2012). Behavioral Intentions of Physicians towards 

Providing Artificial Nutrition and Hydration to Terminal Cancer Patients and Its Implications for 

Nursing Care. 安寧療護雜誌，17(1)，1-17。 

10. 柯莉珊、樓文菁、莊雯如、張瑞燕、林麗華*(2011)．神經加護病房護理人員對腦死知識、器



官捐贈的態度、行為意向及其相關因素之探討．榮總護理，28(2)，172-183。 

11. 柯莉珊、周幸生、熊道芬、林麗華、陳玉枝*(2010)．重症護理人員執行病人身體約束之影響

因素．榮總護理，27(2)，161-170。 

12. Ke, L. S., Chiu, T. Y., Hu, W. Y.*, & Lo, S. S. (2008). Effects of educational intervention on nurses’ 

knowledge, attitudes, and behavioral intentions toward supplying artificial nutrition and hydration 

to terminal cancer patients. Supportive Care in Cancer, 16, 1265-1272. (SCI) 

13. Ke, L. S., Chiu, T. Y., Lo, S. S., & Hu, W. Y.* (2008). Knowledge, attitudes, and behavioral 

intentions of nurses toward providing artificial nutrition and hydration for terminal cancer patients 

in Taiwan. Cancer Nursing, 31(1), 67-76. (SCI) 

 

【綜論】 

1. 柯莉珊*、張媚、胡文郁(2017)．運用 SWOT 分析預立醫療照護諮商之推行--以某醫學中心之

高齡病房為例．領導護理，18(2)，13-28。 

2. 梁明玉、柯莉珊、鄭慧娟、林麗華*(2017)．照護一位獨居頻跌且無望感榮民之經驗．榮總護

理，34(2)，196-206。 

3. 柯莉珊*(2013)．老人衰弱之概念分析．護理雜誌，60(1)，105-110。 

4. 柯莉珊、胡文郁*、邱泰源(2005)．提供癌末病患人工營養與水分之反思．安寧療護雜誌，10(2)，

125-138。 

 

【給主編的信】 

1. Ke, L. S.* (2012). Advance care planning in Taiwan. Patient Education and Counseling, 89 (1), 213. 

doi: 10.1016/j.pec.2012.06.006 

 

（B）研討會論文 

1. Ke, L. S., Chen, M. J., Huang, H.Y., Cheng, H. C., Huang, M. S., & Lin, L. H. (2017). 

Effectiveness of an intervention on improving the congruence between older people and their 

potential surrogates about end-of-life care. Poster session present at the ICN Conference, Barcelona, 

Spain. 



2. Ke, L. S., Lee S., Huang X., & O'Connor M. (2015). Nurses' views regarding advance care 

planning for older people: a qualitative systematic review and meta-synthesis. Poster session 

present at the Asia-Pacific Hospice Conference, Taipei, Taiwan. 

3. Ke, L. S., & Hu, W. Y. (2014, September). The congruence between the elderly and their 

surrogates concerning end-of-life decisions: A systematic review. Poster session present at the 

Asia-Pacific Nursing Research Conference, Taipei, Taiwan. 

4. Ke, L. S., Hu, W. Y., Lou, W. C., & Lin, L.H. (2013, May). What are major factors impacts on ICU 

nurses’ behavioral intentions toward providing artificial nutrition and hydration to terminal cancer 

patients? Poster session present at the ICN Conference, Melbourne, Australia.  

5. Lin, L.H., Ke, L. S., & Lou, W. C. (2013, May). Factors influencing ICU nurses’ behavioral 

intentions toward deciding organ donation of brain death patients. Poster session present at the 

ICN Conference, Melbourne, Australia.  

6. Wang, S. P., & Ke, L. S. (2013, May). The effectiveness of intervention for family caregiver’s role 

transition. Poster session present at the ICN Conference, Melbourne, Australia.  

7. Ke, L. S., Hu, W. Y., & Lou, W. C. (2012, September). Factors influencing nurses’ behavioral 

intentions toward providing artificial nutrition and hydration to terminal cancer patients: Path 

analysis. Oral presentation at 17th International Conference on Cancer Nursing, Prague, Czech 

Republic. 

8. 柯莉珊、王筱珮(2012 年 9 月)．預立照護計畫對於住院老人之成效．台灣實證護理學會(主辦

單位)．第一屆年會暨學術論文海報發表會，台北。(海報發表) 

9. 王筱珮、柯莉珊(2012 年 9 月)．介入性措施對家庭主要照顧者角色轉銜之成效．台灣實證護

理學會(主辦單位)．第一屆年會暨學術論文海報發表會，台北。(海報發表) 

10. Ke, L. S., Hu, W. Y., Chang, S. Y., & Chen, P. J. (2011, July). Is there any difference between 

physicians' with nurses' knowledge, attitudes and behavioral intentions of providing artificial 

nutrition and hydration to terminal cancer patients? Oral presentation at Sigma Theta Tau 

International's 22nd International Nursing Research Congress, Cancun, Mexico.  

11. Lin, L. H., Ke, L. S., Lou, W. C., Chang, S. Y. & Chen, P. J. (2011, July). Attitudes and behavioral 

intentions toward organ procurement work among nurses in Taiwan. Oral presentation at Sigma 



Theta Tau International's 22nd International Nursing Research Congress, Cancun, Mexico.  

12. Ke, L. S., & Hu, W. Y. (2011, May). Factors influencing nurses’ attitudes and behavioral 

intentions toward providing artificial nutrition and hydration to terminal cancer patients. Poster 

session present at the ICN Congress, La Valeta, Malta.  

13. 柯莉珊、林麗華、樓文菁、莊雯如、張瑞燕、謝雪貞(2009 年 9 月)．護理人員對腦死病人器

官捐贈的行為意向及其相關因素之探討．台灣護理學會護理學研究委員(主辦單位)．第二十

五次論文發表會暨兩岸護理學術交流，台北。(海報發表) 

14. Ke, L. S. (2009, Jul). The major impact of behavioral intentions of nurses toward providing 

artificial nutrition and hydration to terminal cancer patients in Taiwan. Poster session present at 

the ICN Conference, Durban: South Africa. 

15. 陳玉枝、周幸生、林麗華、熊道芬、曾院美、柯莉珊(2008 年 11 月)．介入教育措施對護理人

員執行約束知識及病人約束照護成效相關性之研究．台灣醫療品質指標計畫（TQIP）指標運

用發表會，台北。(口頭發表) 

16. Chen, Y. C., Chou, S. S., Lin, L. H., Shiung, T. F., Tzeng, Y. M., & Ke, L. S. (2008, July). The 

effect of education intervention on nurses' awareness of restraints and patient outcomes. Oral 

presentation at 19th International Research Congress Focusing on Evidence-Based Practice, 

Singapore. 

17. 柯莉珊、邱泰源、羅世薰、胡文郁(2007 年 9 月)．Knowledge, attitudes, and behavioral intentions 

of nurses toward providing artificial nutrition and hydration for terminal cancer patients in Taiwan.

台灣護理學會護理學研究委員(主辦單位)．第二十三次論文發表會暨兩岸護理學術交流，台

北。(海報發表) 

六、專業證照與特殊專業技能表 

證照或特殊專業技能名稱 發照／受訓單位 發照/受訓時間 備註 

進階護理師證書 台灣護理學會 2016/12/31 
護學證進階字第

105120088 號 

病人自主權利法  

核心講師培訓課程 
臺北市聯合醫院 2017/11/25 文創病主 106112507 

預立醫療照護諮商人員訓

練課程師資證明 

中華民國醫師公

會全國聯合會 
2019/03/07 

全醫聯字第 

1070004015 號 

備註：特殊專業技能除護理師、NP 證照以外，泛指其他與護理專業相關的特殊訓練或技能，如：



急重症、ACLS、個管師、關懷師等訓練。 


